
7-23/2011.  
 
NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  
 
2011. október 6.-án  
 
megtartott rendkívüli ülésének  
 
a./ tárgysorozata  
 
b./ jegyzőkönyve 
 
c./ határozata 88/2011.(X.06.) számtól 
           89/2011.(X.06.) számig.  
   
 
 

T Á R G Y S O R O Z A T: 
 
 

1./ A hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók, illetőleg felső oktatási  
     tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica  
     Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2012. évi fordulójához való  
     csatlakozás.  
 
     Előadó: Kertész Gáborné jegyző 
 
2./ Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat kiírásáról.      
 
    Előadó: Kertész Gáborné jegyző 
 
 
N y í r b é l t e k, 2011. október 6.  
 
 
 
        Csik  Mihály 
        polgármester 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült: Nyírbéltek Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2011. október 6.-án  
              megtartott rendkívüli  ülésén.  
 
Jelen vannak: A jegyzőkönyvhöz mellékelt jelenléti ív szerint.  
 
Bejelentéssel távol van: Gamil Elemér képviselő. 

   Káplár István képviselő. 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: Kertész Gáborné jegyző 
        Nagy Gábor vezető főtanácsos.  
 
Csik Mihály polgármester: Köszöntöm a rendkívüli ülésen megjelenteket. Megállapítom, 
hogy az ülés határozatképes, a polgármester és 4 fő képviselő megjelent. Az ülést megnyitom. 
Javaslom a meghívóban szereplő 2 napirend megtárgyalását. Az ülés végén az egyebekben 
megbeszéljük a felmerülendő kérdéseket.  
 
A Képviselő-testület az elhangzott javaslat figyelembevételével 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a meghívóban szereplő napirendek megtárgyalását  
elfogadta.  
 

1. N A P I R E N D 
 
Tárgy: Előterjesztés a hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók, illetőleg felső  

oktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica  
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2012. évi fordulójához való  
csatlakozásról.  

 
Előadó: Kertész Gáborné jegyző 
 
Csik Mihály polgármester: Személyenként  5.000.-Ft-ig lehet adni  a támogatást, ha pl. mi 
adunk 3 ezer forintot akkor a megye még tehet hozzá pl. 2 ezer forintot és az állam pedig ad 
még hozzá 5 ezer forintot. Minden hónapban utaljuk a támogatást. Egyetértek a bizottság 
javaslatával, javaslom, hogy csatlakozzunk, mert a jövő nemzedék, saját fiataljaink 
továbbtanulását segítjük elő. Nehéz a mai világban továbbtaníttatni a gyermeket, segítünk 
ezáltal egy-egy családnak. Ha tudunk és adhatunk, miért ne adjunk.   
Még ez évben kell a beadott kérelmekről dönteni, most arról döntünk, hogy csatlakozzunk-e 
vagy sem.  
 
Dr. Imre Gyula képviselő: Az Ügyrendi és Jogi Bizottság javasolja a határozat-tervezet 
elfogadását.  
 
 
 
A Képviselő-testület az elhangzott javaslat figyelembevételével 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta.  
 
 
 



NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

88/2011.(X.06.) 
ÖNKORMÁNYZATI HATÁROZATA 

A hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók, illetőleg felső 
oktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2012. évi fordulójához való 
csatlakozásról 

A Képviselő-testület  
 

• Csatlakozni kíván a hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók illetőleg 
felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2012. évi fordulójához. 

• Az Ösztöndíjpályázat 2012. évi fordulójának általános szerződési feltételeit elfogadja 
és kötelezettséget vállal arra, hogy a pályázatok kiírása, elbírálása és folyósítása során 
maradéktalanul az abban foglaltaknak megfelelően jár el. 

• Felhatalmazza a polgármestert a nyilatkozat aláírására.  
 
 

2. N A P I R E N D 
 
Tárgy: Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat kiírásáról.      
 
Előadó: Kertész Gáborné jegyző 

 
Dr. Imre Gyula képviselő: Az Ügyrendi és Jogi Bizottság véleményezte az előterjesztést, 
javasolja a Képviselő-testületnek a határozat-tervezet elfogadását.  
 
Csik Mihály polgármester: Korábban sokat gondolkodtak a differenciáláson, de ebbe a 
dologba az optimális döntéshozatalt kell megcélozni, inkább egyenlő összeget állapítson majd 
meg a testület.  
 
Dr. Imre Gyula képviselő: Minden gyermek ugyanannyit ér, ezért helyesebb az egyént 
támogatni egyenlő mértékben.  
 
Tomosi Gyula képviselő: Ez az egy lehetőségünk van támogatni a tovább tanulókat, éveken 
keresztül.  
 
Kertész Gáborné jegyző: Az előterjesztésben a kiírás 9. pontjában szerepel a folyósítás 
időtartama.  
 
Tomosi Gyula képviselő: A képzésre vonatkozó keretidő szerepel a kiírás elején, ebben 12, 16 
félév szerepel.  
Kertész Gáborné jegyző: Ez a benyújtás idejére vonatkozó meghatározás, a kérelmet a 12, és 
16 félév bármely félévében benyújthatja. Aki már jár főiskolára és úgy nyújtja be 10 hónapra 
kapja a támogatást. A B típusúnál 3x10 hónap azaz hat félév a folyósítás időtartama, ha a 
feltételeket teljesíti. Aki iskolába jár annak minden évben, újra be kell nyújtani a pályázatot.  
 
A Képviselő-testület az elhangzott javaslat figyelembevételével 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta.  



NYÍRBÉLTEK NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

89/2011.(X.06.) 
ÖNKORMÁNYZATI HATÁROZATA 

A  Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat kiírásáról 
 

A Képviselő-testület 
 

• A Nemzeti Erőforrás Minisztériummal együttműködve a 2010. évre kiírja a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási „A” és „B” típusú Önkormányzati Ösztöndíjpályázatot a 
határozat 1. és 2. számú melléklete szerint.  

 
• Utasítja a jegyzőt, hogy a pályázati kiírást a helyben szokásos módon tegye közzé, a 

2011. november 14-ig beérkezett pályázatok elbírálására 2011. december 5-ig tegyen 
előterjesztést a Képviselő-testületnek.  

 
 
EGYEBEK:  
 
Csik Mihály polgármester: A legfontosabb Nyírbátorban a kistérségen keresztül minta Start 
közmunkaprogramok indulnak. Tegnap délután vittük a pályázatot Nyírbátorba, ahol  a 
Belügyminisztérium illetékes altábornagya vezetésével 2 tagból álló bizottság ellenőrizte az 
elkészített anyagot. A pályázat összeállításán nagyon sokat dolgoztunk munkaidőn túl is. 
Három programra adtunk be pályázatot, mezőgazdasági földutak rendbetételére október 15-től 
- december 31-ig 25 főre, 8 órás foglalkoztatásra, a bérre és az eszközre vonatkozó pályázati 
összeg 6.300 ezer forint. Október 5-én elhoztuk az MTZ 83-as gépet, 923-as típusú, tolólapot 
és fanyesedék zúzót pályáztunk.  
 
Tomosi Gyula képviselő: Egy kanál is jó lett volna a tolólaphoz, hogy a gödrös helyre tudjon 
földet tenni.  
 
Csik Mihály polgármester: Mezőgazdaságra is pályáztunk 1 ha-os zöldségtermesztésre 
fóliasátorral, az indulására, 1 ha burgonyában is gondolkodtunk, de úgy fogadták be a 
pályázatot mivel kerítésre is gondoltunk, hogy a területet 4 ha-ra kellett emelni. 2011. évre 18 
millió forintra fogadták be a pályázatot mezőgazdasági földút karbantartására, mezőgazdasági 
projektre, belvízelvezető rendszer felújítására. Ez évben ez 70 ember foglalkoztatását jelenti, 
2012. évben további 50 fő foglalkoztatását,  összesen 120 embert.  
 
Dr. Imre Gyula az üléstermet elhagyta, a Képviselő-testület 4 fővel van jele.  
 
Csik Mihály polgármester: Úgy néz ki, hogy ezekre a programokra jövőre jóval nagyobb 
összeg várható.  
 
Kertész Gáborné jegyző:  A programokat ellenőrizni fogják. A költségvetésben 1 millió forint 
van járdába beletervezve. A Malom utca és a Sport utca végén nincs út, oda jó lenne az 
útalapot megvalósítani.  
 
Agócs János képviselő: A Bajcsy-Zsilinszky  utcára szerettem volna a járdába segíteni.  
 
Dr. Imre Gyula képviselő az ülésterembe visszaérkezett, a Képviselő-testület 5 fővel van jelen. 



Nagy Gábor vezető főtanácsos: Bajcsy-Zsilinszky utca elején mi a belvízelvezetésre 
gondoltunk, az ott véleményem szerint most fontosabb.  
 
Agócs János képviselő: Ami fontosabb azt kell először megvalósítani.  
 
Nagy Gábor vezető főtanácsos: Faluközpont fejlesztésre közút mellett elhelyezkedő 
intézmény felújítására lehet pályázatot benyújtani. A felmérést a jövő hét elején szeretnénk 
megvalósítani, az egészségügyi központ felújítására vonatkozóan.  
 
Agócs János képviselő: Cseszlai doktor úr emlékére tehetnénk-e ki egy emléktáblát a 
bejárathoz tiszteletünk jeléül a munkáságáért? Úgy gondolom megérdemelné, mert nagyon 
sok embert meggyógyított.  
 
Dr. Imre Gyula képviselő: Aki tartósabban dolgozott az egészségügyben azokról meg lehet 
emlékezni, a hirdető tábla mellett a másik oldalon ilyen módon el lehet helyezni egy 
emléktáblát. Akik hosszú éveket dolgoztak az egészségügyben, az orvost, a védőnőket meg 
lehet rajta említeni, ezt az emléktáblát Semmelweis napon meg lehet koszorúzni.  
 
Kertész Gáborné: Emléktábla létesítésének nincs akadálya. Képviselő-testületi ülésre 
elkészítjük az erről szóló előterjesztést. 
 
Csik Mihály polgármester: Amikor az első ciklusban összeírtuk az I. és II. világháborúban 
elesettek névsorát 200 főt érintett kb. Most a Nyugdíjas Klub kérné ezen személyek 
feltüntetését a parkban lévő emlékmű hátoldalán egy csökkentett névsorral. Ebbe is kellene 
lépni, hogy a parkban lévő emlékmű hátoldalán fekete betűvel felsorolni ezen személyeket.  
 
Madarász Tibor alpolgármester: Az emlékmű állításakor a képviselő- testület nem vállalta fel 
akkor azt, hogy bárki kimaradjon a névsorból, ezért nem lett az emlékműre a névsor felfestve.  
 
Csik Mihály polgármester: Érdemes elgondolkodni azon, hogy maradjon így, vagy a névsort 
felfestetni.  
 
Madarász Tibor alpolgármester: Azok az idős személyek akik még élnek a faluban nem 
biztos, hogy teljességében emlékeznek erre.  
 
Csik Mihály polgármester: Hölgyek inkább élnek az akkori idős személyekből. Jövő hét 
hétfőn lesz egy állampolgársági eskü. Október 23. vasárnapra esik.  
 
Agócs János képviselő: Ezt az emlékművet ne avassuk most fel, ezt javaslom, hanem hagyjuk 
meg a napjára június 4.-ére, hogy mindkét ünnepről méltó képen tudjunk emlékezni.  
 
Csik Mihály polgármester: Megjött az engedély a Kulturális örökségvédelmi Hivataltól. 
 
Tomosi Gyula képviselő: Csatlakozok Agócs Jánoshoz, hogy legyen inkább a napján az 
emlékmű avatás, már most le lehet foglalni a koronát. Addig meg tudjuk szépen csinálni a 
helyét.  
 
Csik Mihály polgármester: A tanév rendjéről szóló törvény alapján június 4-ét iskolaszüneti 
napnak rendeli, addig az iskola tudna megfelelő műsort készíteni. Köszönöm mindenkinek a 
Hagyományőrző Napon végzett munkáját. Videót is készítettünk erről.  



Van az önkormányzatnak is egy fényképezőgépe, videokamerája, mellyel az önkormányzati 
rendezvények megörökíthetők.  
 
Dr. Imre Gyula képviselő: Kell a dokumentáció, mert akkor 70-80 év múlva reánk is 
emlékeznek és könnyebb lesz az emléktáblát elkészíteni.  
 
Csik Mihály polgármester: Jó volt a rendezvény, jó volt a szűrővizsgálat, a főzőprogram, 
szabadabban mozoghattak az emberek a helyszínek között.  
 
Dr. Imre Gyula képviselő: Nekem is az a meglátásom, hogy megfelelő körítéssel, 
ünnepélyesen kell az emlékművet felavatni, adjuk meg a módját, a koronát lefoglalnánk.  
 
Csik Mihály polgármester: Október 21-én együtt koszorúznánk 13 óra körül.  
 
Tomosi Gyula képviselő: Mindenképp a napján kellene avatni az emlékművet. Megkérnénk a 
Polgármester Úrat és a Jegyző Asszonyt, hogy foglaljuk le a koronát.  
 
Agócs János képviselő: Nyírbéltek helyiség neve alá a község bejáratainál rovásírással ki 
lehetne tenni a helyiség nevét, ez egy kis deszkatábla lehetne.  
 
Tomosi Gyula képviselő: Kiss Sándor képviselő úr szeretne fogadóórát tartani októberben, 
egy csütörtök vagy péntek délutáni napon, erre kér egy termet, engedélyt.  
 
Madarász Tibor alpolgármester: A közösségi házban is meg lehet ezt tartani.  
 
Csik Mihály polgármester: Az időpontot kell meghatározni. Azt célszerű meghirdetni és 
teríteni a faluban. Nincs akadálya csak egyeztetni kell.  
 
Tomosi Gyula képviselő: Fogom hívni Kiss Sándort, hogy egyeztessen időpontot a 
Polgármester Úrral.  
 
Mivel több tárgy nem volt Csik Mihály polgármester a Képviselő-testület rendkívüli ülését 
bezárta.  
 
 
N y í r b é l t e k, 2011. október 10. 
 
   
  Csik  Mihály      Kertész Gáborné  
  polgármester             jegyző 

 


